

**ЧЕЧЕТКИН Сергей Николаевич**  
**CHETCHOTKIN Serhii Nikolaevich**

**Т**рудовую деятельность начал на Авдеевском коксо-химическом заводе, где прошел путь от машиниста парового котла до начальника отдела оборудования.

С 1980 г. работал на различных руководящих должностях: начальник отдела, начальник управления, заместитель председателя в Государственном комитете СССР по материально-техническому снабжению, Министерстве экономики Украины, Министерстве государственных ресурсов Украины, Государственном комитете Украины по материальным ресурсам, ГАК «Укрресурсы».

С 2001 г. — первый заместитель генерального директора — коммерческий директор УГП «Укрхимтрансаммиак». Награжден медалями «К 100-летию В. И. Ленина», «За трудовую доблесть», грамотами и знаками отличия УГП «Укрхимтрансаммиак» и Министерства промышленной политики Украины. В 2011 г. — орденом «За заслуги» III степени.

Заслуженный работник промышленности Украины.



He began his professional career at the Avdeevka Coke-Chemical Plant going all the way from a steam boiler operator to the Head of the Equipment Division. Since 1980, he was taking various managerial positions, such as: division Head, managing Director, a Deputy Head of the USSR Committee on material and technical supply, at the Ministry of Economics Affairs of Ukraine, at the Ministry of State Resources of Ukraine, at the State Committee of Ukraine on material resources and at the State Joint Stock Company «Ukrresources».

In 2001, he was appointed the First Deputy General Director — Commercial Director of responsible for commercial activities of the Ukrainian State Enterprise «Ukrhimtransamiak». He was awarded medals «To Lenin's 100<sup>th</sup> Anniversary», «For Labour Valour», some honorary certificates and merit badges of the USE «Ukrhimtransamiak» and the Ministry of Industrial Policy. In 2011, he was awarded the order «For Merits» of III degree.

He is an Honored Worker of Industry of Ukraine.

**АБДУЛЛИН Юрий Шавкатович**  
**ABDULLIN Yuriy Shavkatovich**

**П**осле окончания института по распределению был направлен на Харьковский машиностроительный завод «ФЭД», где прошел путь от инженера-конструктора до начальника отдела реконструкции — главного инженера Управления капитального строительства. Под его руководством и при непосредственном участии выполнялась реконструкция и техническое перевооружение завода «ФЭД» — лидера агрегатостроения авиационной промышленности Украины.

Два сына Юрия Шавкатовича закончили тот же институт, ту же специальность и учились в той же группе ЭМ-46, но с разницей в 30 лет. Сейчас они работают начальниками отделов в проектных институтах г. Харькова.



After graduating from the Institute, he was placed on a job at Kharkiv Machine-Building Plant «FED», where he started his career working as a design engineer and got promoted to a reconstruction department chief, a chief-engineer of the capital construction management. Reconstruction and re-equipment of the «FED» Plant — a leader in aggregates constructing for Ukrainian aviation industry — was done under his management and with his personal involvement.

Both sons of Yuriy Shavkatovich graduated from the same Institute, within the same specialty, studied at the same Group PM-46 but 30 years later. Now they work as Departments Chiefs at the Design Institutes in Kharkiv.

**ФАЛЬКОВ Михаил Исаакович**  
**FALKOV Mikhail Isaakovich**

**В** студенческие годы был старостой группы ЭМ-46. После окончания ХПИ работал инженером ОГЭ на Купянском литейном заводе. В 1973 г. начал работать в ПТП «Укрэнергочермет», где вырос от инженера до заместителя начальника отдела. В 1991–1993 гг. осуществлял авторский надзор за строительством УСТК на Шанхайском коксогазовом заводе. С 1999 г. — главный инженер проекта в АО НТП «Укрпромэнерго».

В 2004 г., как опытный проектировщик-теплоэнергетик, приглашен в Государственный институт по проектированию предприятий коксохимической промышленности «Гипрококс», где создал и возглавил теплоэнергетический отдел. Под его руководством велось проектирование и реконструкция энергетических объектов в различных странах мира: Украине, России, Венгрии, Бразилии, Индии, Турции и др.



He was a monitor of Group PM-46 in his student years. After graduating from KhPI, he worked as an engineer at the department of chief energy engineer at the Kupyansk Foundry Plant. In 1973, he began working at the PTP «Ukrenergochermet» where he went all the way from an engineer to the deputy Head of Department. In 1991–1993, he personally supervised the assembling of the coke dry extinguishing unit at Shanghai Gas Firing Coke Plant. In 1999, he became a Project Chief Engineer at the CJSC STU «Ukrpromenergo».

Being an experienced design engineer and heat and power engineer, he was invited to the State Institute for designing enterprises for coke oven and by-pro plants «Giprokoks» in 2004, where he founded and directed the Heat and Power Engineering Department. Under his supervision designing and reconstructing of power engineering enterprises all over the world: in Ukraine, Russia, Hungary, Brazil, India, Turkey and many others were conducted.